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Aika ti 7.5.2024 klo 14.02 – 16.02 

Paikka Kaupungintalo, Kankurinkatu 4-6, kokoushuone Kallio 
 

Varsinaiset    Varat 

 

(x) Patjas Sanna-Kaisa, Hyvinkään Invalidit ry, pj () Luonsinen Pauliina, Hyvinkään Invalidit ry  

(x) Laine Titta, Hyvinkään Reumayhdistys ry, varapj () Chrons Aija, Hyvinkään Reumayhdistys ry 

(x) Niiranen Riitta, Hyvinkään Kuulo ry  () Väliviita-Jokirinne Salme, Hyvinkään Sydänyhdistys ry 

(x) Hirvonen Eila, Hyvinkään Seudun Muistiyhdistys ry () Ruotsalainen Riitta, Hyvinkään Seudun Muistiyhdistys ry 

(x) Penttilä Jukka, Hyvinkään Näkövammaiset ry () Saikkonen Johanna, Hyvinkään seudun psoriaasisyhdistys ry 

(x) Turunen Irina, Hyvinkään Kehitysvammaisten Tuki ry () Karhunen Tuula, Hyvinkään Kehitysvammaisten Tuki ry 

() Rajala Inga-Lill, Hyvinkään Omaishoitajat ry (x) Rönkkö Aira, Hyvinkään Omaishoitajat ry

 

Kaupungin toimialojen edustajat 

(x) Karttunen Mirka, konsernipalvelut ja hallinto () Eeva- Maija Hyvärinen   

() Norrena Katarina, sivistystoimi  () Toikka Taivi 

() Kiuru Kimmo, tekniikka ja ympäristö  () Milla Virtanen 

 

Läsnäolo-oikeus/Muut kutsutut 

(x) Minna Kalmari, vammaisneuvoston sihteeri

ASIALISTA 

1. Kokouksen avaus 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 14.02 

 

2. Läsnäolijoiden ja kokouksen päätösvaltaisuuden toteaminen 

Todettiin läsnäolijat ja päätösvaltaisuus 

 

3. Esityslistan hyväksyminen  

Hyväksyttiin esityslista. 

 

4. Edellisen kokouksen 9.4.2024 pöytäkirjan hyväksyminen  

Hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja. 

 

5. Keski-Uudenmaan hyvinvointialueen vammaisneuvoston terveiset Jukka Penttilä 
 
Kokous pidettiin to 25.4.2024 Nurmijärven virastotalon Simeon kokoustilassa. 

 
HUS apuvälinekeskuksen johtaja Kaija Jokela piti alustuksen apuvälinekeskuksen 
toiminnasta. Toiminta on ollut muutaman vuoden aikana muutosten alla. Apuvälineiden, 
isojen ja pienten, toimitusta, korjausta ja palautusta on selkeytetty. Parhaiten 
apuvälineasioissa pääsee eteenpäin kun ensin ottaa yhteyttä oman alueensa hoitoväline ja  
apuvälineyksikköön. Hyvinkäällä HUS Sairaalanmäki. 
 
Tilannekatsaus liikkumista tukevista palveluista 
020202 Palvelut Oy ohjauskeskus aloitti toimintansa 1.3.2024. Ohjauskeskuksen edustajat 
Kiira Haapala, projektipäällikkö, ja Aki Keskinen, asiakkuusjohtaja, esittelivät alun noin 
puolentoista kuukauden toimintaa lähinnä tilastonumeroin. Pientä säätöä on aluksi autojen  
saatavuuden osalta esiintynyt. Tilanne on kuulemma korjaantunut. Puhelinkeskustoiminta 
on pääosin vastausajoiltaan nopeaa. Asiakkaiden  profiilitietoja korjailtu runsaasti. 
Ohjauskeskuksen edustajat antoivat lähinnä positiivisen kuvauksen toiminnastaan. 
Seurantaa jatketaan ja esiin tulevia puutteita korjataan. Toivoivat asiakaspalautetta. 
Ohjauskeskuksen tilastot toimitetaan jatkossa vammaisneuvoston jäsenille  
kuukausittain. 
 
Liikkumisen tuen palveluiden soveltamisohjeen korjaaminen SHL:n mukaisten palveluiden 
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kohdalla nykytulkinnan vastaisesti kategoriset tulo- ja varallisuusrajat. Sovittiin, että asia 
valmistellaan seuraavaan vammaisneuvoston kokoukseen ehdotetulla muutoksella. 
Nykyisessä soveltamisohjeessa on vammaislain vastaisesti varallisuusrajoituksia. Nämä 
rajaukset tahdotaan korjata jo nykyiseen lakiin. Näin rajaukset eivät siirry vahingossakaan 
uuteen eduskunnassa hyväksyttävään lakiin. 
Pyydetään seuraavaan vammaisneuvoston kokoukseen Keski- Uudenmaan  
pelastuslaitoksen edustaja kertomaan Keusoten väestönsuojauksesta. 
 
Puheenjohtaja toivoi, että jäsenet kävisivät lukemassa Keski-Uudenmaan hyvinvointialueen 
vammaisneuvoston pöytäkirjat aina ennen kokousta, jotta asioista voidaan keskustella.  
 
Alueellisen neuvoston seuraava kokous on 30.5. kokouspaikka sovitaan myöhemmin. 
 

6. Jäsenten osallistumiset seminaareihin, webinaareihin ja tapahtumiin edellisen kokouksen 

9.4.2024 jälkeen  

Jukka Penttilä on osallistunut: 

6.4. Hetan kahvihuone etänä Aiheena matkailu. 

11. 4. Onnensillan Onnenpäivät (Nordea). Myös Sanna-Kaisa Patjas, Titta Laine  ja Riitta 

Niiranen osallistuivat.25.4. Hyvinvointialueen vammaisneuvosto (Keusote) kokous 

Nurmijärven virastotalo. 

Irina Turunen on osallistunut: 

18.4.Kävelyn edistämisohjelman työpaja 

 

7. Hangonsilta 2b:n ehdotus  

Ehdotus on tällä hetkellä nähtävillä ja siitä on mahdollista antaa lausuntoja ja palautetta. 

Kaavassa osoitetaan paikka Hangonsillan uudelle koululle/ päiväkodille, 

pysäköintilaitokselle ja monitoimihallille, ja tarkastellaan myös mm. ympäristön 

kulkuyhteyksiä.  

Mirka Karttunen esitteli suunnitelmaa. 

 

8. Hyvinkään kävelyn edistämisohjelma 2024 

Työpaja kaupungintalolla järjestettiin to 18.4.2024 klo 16-18.30. Työpajan terveiset 

osallistujilta; Irina Turunen ja Mirka Karttunen kertoivat. Ohjelman laatiminen jatkuu 

edelleen mm. asukaskyselyillä. 

 

9. Muut asiat  

a) Helppo liikkua -viikkoa vietetään tänä vuonna 13.-19.5. Kansainvälistä 

esteettömyys- ja saavutettavuuspäivää vietetään tuon viikon torstaina eli16.5.  

Tämän vuoden teema on "Turvallinen liikkuminen liikenteessä." Tähän liittyen 

järjestetään Esteettömyys/turvallisuuskävely pe 17.5.2024 klo 9.00-11.00. 

Kokoontuminen kaupungintalon pääovella. Kävelyn jälkeen vielä kokoontuminen 

Onnensillassa, Hämeenkatu 18. Toivotaan kaupungin viestintää mukaan. 

b) Esteetön liikuntatapahtuma 22.5. klo 13-17 Jousikadulla (Hyvinkään Invalidit ry) 

c) Kehitysvammainen ihminen hyvinvointialueen asukkaana -info 23.5.2024 klo 17-19. 

d) Kokemuksia ja palautetta uudesta kuljetuspalvelujärjestelmästä Irina Turunen 

Palautetta taksikyydeistä.  

- "Hyvinkäällä olevassa asukasyksikössä on muutamia asukkaita joiden profiilitietoja 

ei löydy Lähitaksin rekisteristä koska kotikunta ei ole Keusoten alueella ja näin ollen 

eivät pääse liikkumaan takseilla. Asukkaista kaksi Kanta-Hämeestä, yksi 

Kymenlaaksosta ja yksi Keravalta. Olin yhteydessä yllä mainittujen 

hyvinvointialueiden sosiaalityöntekijöihin, mutta eivät ole vastanneet yhteydenottooni. 
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Lähitaksin virkailijakaan ei osannut neuvoa kuinka asiaa lähdetään ratkomaan. 

Monestihan Kanta-Hämeen ja Keravan asukkaat ovat menneet avustajista, mutta 

kaikki kuskit eivät tätä katso hyvällä ja saamme tästä muistutuksen ja ilkeää 

palautetta sekä lähellä ollut että jäämme niille sijoillemme."  

** Tästä tiedän, että meillä oli keilausta Hyvinkään keilahallilla ja osa ilmoittautuneista 

eivät päässeet keilaamaan, koska he eivät päässeet tilatun taksin kyytiin juuri 

ylläkerrotusta syystä.  

- Avustajilta on saatu palautetta, että ennen aktiiviset ja omatoimiset kuljetuspalvelun 

käyttäjät ovat jääneet kotiin, koska eivät kykene tai uskalla ottaa uutta 

taksikeskuspalvelua käyttöönsä. Olisi siis ollut tarvetta ja on yhä edelleen tarvetta 

saada palvelun käyttöönottoon tukea ja apua. 

- On tullut palautetta, että kaikki taksinkuljettajat eivät ole tottuneita monenlaisiin 

taksinkäyttäjiin, ja palvelu/kohteleminen ei ole ollut riittävän hyvällä tasolla.  

- Monesti asumisyksiköistä olisi lähdössä isompiakin porukoita liikkeelle, mutta 

tilataksien saatavuudessa on ongelmia, autoja ei ole tarpeeksi. 

 

e) Disability pride -tapahtumaTampereella 1.6.2024. Vammaiset ovat osa suomalaista 

yhteiskuntaa.  

 

10. Seuraava kokous 

 

Tiistai 27.8.2024 klo 14 kaupungintalo kokoushuone Kallio 

 


